
PLE FEBRER 2014 
 
 
7.13 Proposició del Grup Municipal del PSC per afav orir les activitats de 
 l’Agrupació de Pescadors de Manresa. 
 
El secretari presenta la proposició del Grup Municipal del PSC, de 13 de febrer de 
2014, que es transcriu a continuació: 
 
“Atès que la pràctica esportiva de la pesca té una tradició de molts anys a Manresa i 
fomenta de forma indirecta la qualitat del medi ambient i la preservació de les zones de 
ribera del riu Cardener. 
 
Atès que per part de l’Agrupació de Pescadors de Manresa, entitat que aglutina les 
persones associades i federades en aquesta modalitat esportiva a la nostra ciutat, s’ha 
expressat en els darrers mesos queixes respecte a la qualitat de les aigües del riu 
Cardener al seu pas per Manresa i queixes respecte a les dificultats que tenen per 
practicar la seva activitat esportiva, degut a restriccions d’accés a la ribera del riu; i pel 
mal estat d’alguns trams d’aquesta ribera 
 
Atès que el foment de qualsevol activitat esportiva i associativa ha de ser prioritària per 
a l’Ajuntament de Manresa, i en concret, una activitat que agrupa a nombrosos 
ciutadans que tenen com a principal motiu d’esbarjo i de vida saludable aquesta 
activitat  esportiva, reconeguda pel propi ajuntament. 
 
El Grup Municipal Socialista proposa al Ple l’adopció dels següents, 
 
ACORDS 
 

 1. El Govern Municipal presentarà de forma pública els resultats de les 
 analítiques que realitza periòdicament l’Agència Catalana de l’Aigua, en 
 els diversos trams del riu Cardener al seu pas per Manresa i que, si 
 s’escau, prengui totes les mesures adients per garantir la qualitat 
 d’aquestes aigües, en tot allò que li sigui atribuïble. 

 
 2. El Govern Municipal en el termini màxim de tres mesos presentarà un 

 pla d’accés a la ribera del riu Cardener, consensuat amb l’Agrupació de 
 Pescadors de Manresa, que tingui com a finalitat principal facilitar 
 aquesta pràctica esportiva.” 

 
 

El secretari presenta l’esmena a la proposició 7.13 del Grup Municipal d’ERC, de 18 de 
febrer de 2014, que es transcriu a continuació: 
 
 
“Substituir el punt 2 pel següent: 
 
2 El Govern Municipal en el termini màxim de tres mesos presentarà un pla d’accés 

a la ribera del riu Cardener, sempre que no malmeti les zones enjardinades i es 
regulin els accessos amb cotxe, consensuat amb l’Agrupació de Pescadors de 
Manresa i la resta d’usuaris del riu, que tingui com a finalitat principal facilitar 
aquesta pràctica esportiva.” 

 
 



L’alcalde indica que per a la defensa d’aquesta proposició ha demanat compareixença 
l’Associació de Pescadors de Manresa, representada pel senyor Estanis Torrent 
Caballol, al qual li cedeix la paraula. 
 
 
El senyor Estanis Torrent  comença la seva intervenció manifestant que els 
pescadors se senten indignats.  
Explica que han posat portes al riu i que ara ja no els deixen circular ni parar a la vora 
del riu perquè és zona verda i com a conseqüència han de carregar amb els estris de 
pescar, que poden arribar a pesar més de 50 quilos, amb l’afegit de les multes. Diu 
que més de la meitat d’aquest col·lectiu són jubilats i està provocant la marxa de molts 
pescadors a altres associacions veïnals. 
 
En canvi, explica el senyor Torrent que hi ha gent que té més sort, que els hi obren les 
pilones per fer festes o quan hi ha futbol o bàsquet, les voreres del riu, des del pont del 
gas fins el pont del cementiri, estan plenes de cotxes, cosa que no veuen gens clara.  
Només demanen llibertat per pescar. 
 
Manifesta que el primer contacte amb l’ajuntament va anar molt bé i els va semblar 
que podrien arribar a un acord, però en les dues últimes reunions, la solució que els  
ha donat el senyor Serracanta és que es comprin un carretó per portar els trastos i que 
aparquin el cotxe a l’aparcament del Congost, havent de caminar entre un quilòmetre i 
un quilòmetre i mig. 
 
Diu que a la resta de pobles del voltant, els pescadors no tenen aquest problema, i 
posa l’exemple de Navarcles que els deixen les claus per poder accedir-hi. 
 
Els han dit que és un parc natural, però recorda que el Llac de Sant Maurici i el Parc 
d’Aigües Tortes també són parcs nacionals i en canvi hi circulen els cotxes. 
 
Diu que si volen continuar pescant hauran d’anar fora de Manresa, cosa que troben 
greu, ja que només els posen pegues: pilones, cadenes i la prohibició d’aparcar a les 
voreres. 
 
Explica que hi ha d’altres problemes, com la qualitat de l’aigua i les voreres del riu que 
estan plenes de canyes i porqueria, ja que de vegades es deixa anar l’aigua cap al riu 
abans que arribi a la depuradora. 
 
Acaba la seva intervenció dient que ells només volen pescar i que els deixin entrar fins 
a la vora del riu i faran el que faci  falta per poder-ho aconseguir. 
 
 
 
 
El senyor José Luis Irujo, president del Grup Munic ipal del PSC , explica que quan 
l’Associació de pescadors es va posar en contacte amb els diferents grups polítics, ells 
van creure oportú presentar la moció per intentar trobar una solució a la problemàtica 
que ha plantejat el senyor Estanis Torrent. 
 
Diu que és una problemàtica senzilla però que afecta a un col·lectiu de persones que 
busquen una solució per buscar l’equilibri entre la pràctica esportiva tradicional i les 
necessitats que tenen les ciutats modernes, que entenen que s’han d’utilitzar de forma 
regulada. 
 



Amb la presentació de la proposició es pretén trobar una solució per arribar a un acord  
tant per aquesta pràctica esportiva, que té tot el dret a ser fomentada com qualsevol 
altra pràctica esportiva, com per les necessitats del govern de regular un espai públic. 
 
Diu que l’ajuntament ha de fer tot el possible perquè la qualitat de l’aigua sigui 
l’adequada, tot i que pel que respecta a la qualitat de l’aigua no és només competència 
municipal.  
 
En relació a un tercer acord que no s’ha transcrit en la proposició, demana un esforç i 
dintre de les competències municipals i possibilitats pressupostàries, de netejar les 
riberes del riu on no està net, entre el tram comprès entre el pont vell i el pont del 
cementiri. 
 
Amb relació a l’esmena presentada pel grup municipal d’ERC, diu que la troben lògica 
ja que perfecciona la proposició, fent èmfasi que els usuaris del riu no només són els 
pescadors i que es regulin els accessos al riu amb cotxe, es a dir buscar l’equilibri 
entre l’Associació de pescadors i l’Ajuntament, i que els pescadors puguin accedir, 
sempre que sigui possible i d’una forma regulada amb els seus vehicles i amb totes les 
restriccions que calguin perquè sigui efectiu.  
El GMPSC votarà favorablement l’esmena d’ERC.  
 
 
La senyora Mireia Estefanell, regidora del Grup Mun icipal d’ERC , agraeix al 
senyor Torrent les explicacions i diu que el seu grup ha presentat l’esmena perquè  
entenen que l’acord que reguli l’accés al riu s’ha de fer amb el consens no únicament 
amb l’Associació de pescadors, sinó també amb la resta d’usuaris del riu, que faciliti 
aquesta pràctica recreativa de lleure. 
 
 
El senyor Jordi Masdeu, portaveu del Grup Municipal  de la CUP , manifesta que 
votaran a favor de l’esmena presentada pel GMERC perquè estan d’acord amb el punt 
dos que s’ha afegit. 
 
 
El senyor Sebastià Llort, president del Grup Munici pal de PxC , agraeix al senyor 
Torrent les explicacions. Creu que dialogant amb l’equip de govern arribaran a un 
acord i diu que votaran a favor de la proposició.   
 
 
El senyor Jordi Serracanta, regidor delegat de Medi  Ambient i Sostenibilitat , 
manifesta que vol explicar-se, perquè ha tingut la sensació que el regidor Serracanta ni 
escolta, ni parla,  ni dialoga, ni consensua.   
 
Diu que s’han fet tres reunions en el mateix riu i amb l’Associació de pescadors mirant 
els punts i les problemàtiques, i es va acordar que l’ajuntament presentaria una 
proposta a l’agrupació de pescadors, en el termini més breu possible, per consensuar 
espais regulats i de forma consensuada per poder fer aquesta pràctica esportiva i en 
cap cas es pretén limitar ni l’accés, ni la pesca. 
 
El GMCiU subscriu tant la proposició del PSC com l’esmena presentada per ERC, ja 
que és la línia de treball que s’està fent com a equip de govern, des de les Àrees de 
Medi Ambient, Mobilitat i Esports, ja que afecta a diferents elements que integren 
l’espai fluvial del Cardener. 
 



Diu que s’està treballant sobre el tema i la idea és trobar el punt d’equilibri i intentar 
consensuar entre tots els col·lectius els punts comuns.    
 
Explica els treballs que s’estan fent a la ribera del riu Cardener, sobretot amb la canya, 
i el manteniment del marge esquerre del riu, seguint el curs del riu, espai que ara està 
habilitat per a la pesca. 
 
Diu que votaran favorablement l’esmena presentada pel GMERC ja que complementa 
la proposició del GMPSC.  
 
 
El senyor Estanis Torrent , diu que no està gaire conforme amb les explicacions del 
senyor Serracanta, ja que l’única solució que han entès és que es comprin un carro i 
que vagin on vulguin. 
 
També en relació al que ha dit sobre la neteja del riu, diu que és cert, però només en 
part, ja que des de la resclosa del gas fins el pont del cementiri ha quedat molt maco 
per anar a passejar, però el que està clar és que el riu no es veu, perquè des dels cinc 
metres que han netejat fins a l’aigua, està ple de canyes i porqueria. 
Demana on poden anar a pescar i com ho han de fer, no veuen que s’hagi fet res i 
porten tot el mes de febrer sense poder pescar.  
Diu que la primera reunió va anar molt bé, però a la tercera els van deixar plantats.  
 
 
En no haver-hi més intervencions, l’alcalde sotmet la proposició 7.13 a votació, 
amb l’esmena incorporada, i el Ple l’aprova per la unanimitat dels 23 membres 
presents i, per tant, es declara acordat el següent :  
 
“Atès  que la pràctica esportiva de la pesca té una tradició de molts anys a Manresa i 
fomenta de forma indirecta la qualitat del medi ambient i la preservació de les zones de 
ribera del riu Cardener. 
 
Atès que per part de l’Agrupació de Pescadors de Manresa, entitat que aglutina les 
persones associades i federades en aquesta modalitat esportiva a la nostra ciutat, s’ha 
expressat en els darrers mesos queixes respecte a la qualitat de les aigües del riu 
Cardener al seu pas per Manresa i queixes respecte a les dificultats que tenen per 
practicar la seva activitat esportiva, degut a restriccions d’accés a la ribera del riu; i pel 
mal estat d’alguns trams d’aquesta ribera 
 
Atès que el foment de qualsevol activitat esportiva i associativa ha de ser prioritària per 
a l’Ajuntament de Manresa, i en concret, una activitat que agrupa a nombrosos 
ciutadans que tenen com a principal motiu d’esbarjo i de vida saludable aquesta 
activitat  esportiva, reconeguda pel propi ajuntament. 
 
El Grup Municipal Socialista proposa al Ple l’adopció dels següents, 
 
ACORDS 
 

1. El Govern Municipal presentarà de forma pública els resultats de les 
analítiques que realitza periòdicament l’Agència Catalana de l’Aigua, en 
els diversos trams del riu Cardener al seu pas per Manresa i que, si 
s’escau, prengui totes les mesures adients per garantir la qualitat 
d’aquestes aigües, en tot allò que li sigui atribuïble. 

 



2. El Govern Municipal en el termini màxim de tres mesos presentarà un 
pla d’accés a la ribera del riu Cardener, sempre que no malmeti les 
zones  enjardinades i es regulin els accessos amb cotxe,  consensuat 
amb l’Agrupació de Pescadors de Manresa i la resta d’usuaris del riu, 
que tingui com a finalitat principal facilitar aquesta pràctica esportiva.” 

 


